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A Szombathelyi Képzési Központ szülésznő 
szakirányának jubileumi ünnepségére 

oktatónk, Dr. Vajda György Főorvos Úr is 
megtisztelte eseményünket egy interjú 

adásával, mely során megválaszolta 
kérdéseimet hivatására vonatkozóan. 



Mesélne nekünk arról kérem, hogy
miért szeretett volna orvossá válni?
Mikor és hogyan határozta el, hogy a
szülészet-nőgyógyászat lenne az Ön
számára megfelelő szakirány?

Szegeden végeztem 1984-ben és oda jártam
középiskolába is. Ekkor még tanáraim tereltek e
pálya irányába. Először az állatorvossághoz
éreztem affinitást, ám oktatóim azt javasolták,
hogy inkább ezen szakmában próbáljam ki magam.
Felvettek az egyetemre. A szülészettel egészen
korán megismerkedtem, hiszen első éves koromtól
kezdve eljárhattam a klinikára először a
középiskolában megkezdett ápolási gyakorlataimat
folytatni, majd rendszeresen nyári munkám során
töltöttem ott időt. Mindezek ellenére nem
elsősorban a szülészet szakirány választása
merült fel bennem, ám mindenképp műtéttel
kapcsolatos hivatást szerettem volna elsajátítani.
Eldöntöttem: vagy sebészet vagy szülészet felé fog
vezetni az utam, s a szülészetet egy nyílt
lehetőségnek tartottam így örömmel választottam
ezt.



Milyen mérföldköveket kellett megtennie 
tanulmányai terén ahhoz, hogy a most 

elért pozíciójához eljuthasson? 
Mi volt a fő motivációja? 

Úgy gondolom, mindenki ugyan azt a hivatalos formátumot teszi
meg amikor egy szakmán belül elkezd dolgozni. Elsőként
megismerkedik a szakma alapjaival, szakvizsgát tesz, majd a
szakmán belül esetlegesen valamilyen szubspecializációt, vagy
tudományos érdeklődés célkörébe tartozó témát választ ki
magának, melyet kidolgoz és ezek mentén halad. Jómagam
egyetemi klinikán kezdtem el dolgozni, ahol a hármas küldetés
mindig is adott volt: jelesül a gyógyítás, oktatás és kutatás, így
gyakorlatilag mind a háromból ki kellett vennem a részem
kezdettől fogva. Természetes volt számomra, hogy többféle
dologban is ki kellett próbálnom magam a szakvizsgát követően,
így az ultrahang diagnosztikában, a női vizelettartási zavarok
kezelésében, illetve a perinatológiában végeztem különböző
témákban kutatásokat, majd szereztem tudományos fokozatot,
PhD-t.



Van esetleg kedvenc 
emléke mely a 
hivatásához kötődik? 

Minden olyan dolog amikor az ember segíteni tudatott, 
akár életet menteni, hiszen ez is megadatott néhányszor. 
Ez mindig nagy öröm, de ugyanannyira felemelő érzés  
boldogságot látni egy házaspár arcán, akik hosszú idő 
óta próbálkoztak gyermekvállalással. A sikeres 
fogantatáshoz hozzásegíteni a klienst, vagy akár több 
sikertelen terhességet követően végig kísérni a 
várandósságot, végül világra segíteni a gyermeket, s 
egy harmonikus  új családot látni hatalmas boldogság. 



A tanítás és főállása 
mennyire áll egymással 
harmóniában? 
Könnyedén 
összeegyeztethető a 
kettő? 

Életem első 26 évét szervesen az 
oktatásban töltöttem. Tanítottam 

szakközépiskolában, főiskolán, 
egyetemen, magyar és angol nyelvű 

képzésben is kipróbálhattam magam, 
így az oktatás valamilyen formában 

mindig is részét képezte az életemnek. 
Amikor Zalaegerszegre jöttem, 

teljesen természetes volt, hogy először 
a Zalaegerszegen működő 

gyógytornász szak képzésébe 
kapcsolódtam be, majd később a  

Pécsi Tudományegyetem 
Szombathelyi Képzési Központ 
szülésznő képzésének célirányú 

tantárgyait vettem át. 



Ön szerint milyen 
tulajdonságokkal kell 
rendelkeznie annak, 
aki ezt a hivatást 
választja? 

Elsősorban alázattal. Nagyon fontos,
hogy a szakmát az ember tisztelje,
saját képességeit pontosan értékelje
meg és a döntéseket mindig ennek
megfelelően hozza. Ezen felül nyilván
szükség van empátiára, türelemre, s
némi szakmai tudására. Ha ez a
három jellemző találkozik,
véleményem szerint akkor egy jó
orvosról beszélhetünk.



Végül pedig szeretném megkérdezni, 
hogy a jövőre vonatkozóan mik a céljai 
és tervei hivatásával kapcsolatban? 

Minden pályának van egy íve amit az ember szeretne bejárni. 
Engem többféle dolog érdekel, negyven éves korom környéken 
elvégeztem a jogi egyetemet, dolgozom igazságügyi 
orvosszakértőként is . A  szülészet nőgyógyászat gyakorlati 
tevékenységét addig szeretném végezni míg ebben a szakmában 
úgy érzem, hogy képes vagyok pozitív dolgokat tenni. 
Amennyiben úgy látom ez nem úgy működik -akár a kor 
előrehaladtával- szeretném más irányban megtalálni céljaimat 
és a lehetőségeket például az oktatásban vagy egyéb jogi 
tevékenységekben. 



Ez úton is szeretnénk még egyszer megköszönni 
Dr. Vajda György Főorvos úrnak, hogy vállalta a 
felkérést, s időt szánt arra, hogy motiváló 
gondolatait megossza velünk. 
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